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Sagsnr.: 24-004952 Åbent

Kompetence
Ø-udvalget.

Beslutningstema

Ø-udvalget drøfter inspirationsmødet om fælles varmeløsninger og energiprojekter i Magleby
Forsamlingshus den 23. januar 2024. 

 

Indstilling
Chefen for Kommunale Ejendomme indstiller,

1. at Ø-udvalget drøfter inspirationsmødet om fælles varmeløsninger og energiprojekter den 23.
januar i Magleby Forsamlingshus. 

Sagens indhold
Kommunens Ø-politik rummer følgende målsætninger:

• at langtidssikre en stabil og hyppig færgedrift til øerne.
• at understøtte og sikre Agersø og Omø som aktive helårssamfund med fysisk og digital

infrastruktur.
• at fremme mulighederne for øget bosætning og et varieret udbud af boligmuligheder på øerne,

samt tilstræbe at nybyggeri bliver energirigtigt.
• at sikre et trygt liv for øboere i alle aldre og udvikle løsninger, der er tilpasset øerne uden at

der af den grund gås på kompromis med kvaliteten.
• at fremme nytænkning indenfor økonomisk og bæredygtig erhvervsudvikling på øerne. Der

arbejdes for at understøtte etablering og drift af håndværksvirksomheder, kreative og liberale
erhverv, turisme samt landbrug og fiskeri.

• at genoprette og sikre øernes naturmæssige livsgrundlag for mennesker og dyr. at sikre
rammer for varierede tilbud indenfor kultur, idræt og aftenskole.

• at sikre øboerne indflydelse bl.a. via det kommunale ø-udvalg og sikre, at ø-udvalget bliver
hørt i alle sager vedrørende øerne.

Mindre fælles varmeløsninger eller fælles energiprojekter

Den 23. januar kl. 17-18.45 i Magleby Forsamlingshus blev der på Ø-udvalgets foranledning holdt et
inspirationsmøde for borgerne på Agersø og Omø om energi og grøn omstilling.

På mødet deltog repræsentanter for Venø, hvor man har arbejdet med fælles energiløsninger samt
rejseholdet for lokale fællesvarme i Region Sjælland.

Der blev desuden orienteret om muligheden for at søge støtte fra Slagelse Kommunes
Nærvarmepulje. 

Ø-udvalget samler op på mulige initiativer, som kan sættes i værk som opfølgning på mødet.  

Beslutning i Ø-udvalget den 19. marts 2024
Fraværende: Ingen

Entreprenør- og Rederichef Peter Johansen deltog i behandlingen af dette punkt.

Tilbagemelding fra deltagere:

Der var for lidt tid til dialog, og det var svært at høre, hvad der blev sagt. Lydanlæg anbefales til
fremtidige arrangementer i Magleby Forsamlingshus.

Omø Beboer- og Grundejerforening har opfordret alle husejere på Omø til at få lavet energitjek via
Energitjek Slagelse.  

Man har også søgt kommunen om tilskud fra Puljen til Nærvarme.


